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Haos na Radoinjskom jezeru, 
iz koga Pribojci piju vodu

Pribojci ugro`eniji
od beloglavog

supa
Priboj - Meandri Uvca postali su jedan od najatraktivnijih pejza`a u
turisti~koj ponudi Srbije. U stvarnosti, stanje u kome se nalazi Speci-
jalni rezervat prirode Uvac, stani{te beloglavog supa, za{ti}ene vrste,
nije nimalo idili~no. Najgora je situacija na jezerima, gde cveta divlja
gradnja i sanitarni haos. 

Poseban problem predstavlja stanje na Radoinjskom jezeru, jer se
iz njega op{tina Priboj snabdeva vodom za pi}e. Radoinjsko jezero je
jedno od tri ve{ta~ke akumulacije nastale pregra|ivanjem reke Uvac.
Ono je najnizvodnije, a pre njega su Sjeni~ko i Zlatarsko. Nelegalna
gradnja je zastupljena na sva tri jezera. Sjeni~ko je dodatno ugro`e-
no kanalizacionom mre`om op{tine Sjenica, kao i otpadnim vodama
iz mnogobrojnih klanica, mlekara i rudnika uglja [tavalj. Ispitivanja
kvaliteta vode koje su pre nekoliko godina uradili stru~njaci Agenci-
je za za{titu ̀ ivotne sredine u Beogradu, pokazalo je da je u tom jeze-
ru voda ~etvrte, negde ~ak i pete kategorije, {to zna~i da leti nije bez-
bedna ni za kupanje. S. B.
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Svi treneri FK Novi Pazar vi|eni brojkama

Za 21. vek 21 trener

Republika Srbija i Nova Varo{ zajedni~ki finansiraju izgradnju 
kanalizacione mre`e u turisti~koj zoni na Zlataru 

Projekat vredan 51,6 
miliona dinara
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Novi Pazar - Iako Srbija svakodnev-
no bele`i zna~ajan broj zara`enih ko-
rona virusom, Novi Pazar, Tutin i Sje-
nica i dalje su na dnu po broju vakcini-
sanih gra|ana. Kako bi pospe{ili pro-
ces vakcinacije, Novi Pazar je obi{la
delegacija Svetske zdravstvene organi-
zacije (SZO) u Srbiji na ~elu sa direkto-
rom Marijanom Ivanu{om. Tokom
dvodnevnog boravka Ivanu{a je obi{ao
zdravstvene ustanove, informisao se o
epidemiolo{koj situaciji, radom kovid
ambulanti i vakcinalnih punktova,
razgovarao sa predstavnicima gradske
uprave, verskih organizacija i gra|ani-

ma. Ivanu{a se posebno obratio gra|a-
nima muslimanske vere, isti~u}i da u
vakcinama koje se koriste u Srbiji ne-
ma sastojaka `ivotinjskog porekla, te
da slobodno mogu da ih prime. U is-
tom cilju, promocije vakcinacije, ove
sredine je obi{la i grupa nevladinih ak-
tivista iz dru{tva “Koraci” iz Beograda.

Sem pandemije, njenih ekonom-
skih i socijalnih posledica, Novopazar-
ce mu~e i neki ve} standardni proble-
mi. Mediji su ponovo na meti neisto-
mi{ljenika, ovog puta Suad Zorani},
vlasnik portala „sand`akdanas“, Ne-
d`ad Smailagi}, glavni i odgovorni

urednik portala „sand`a~ke“, i Tarik
Brun~evi}, arhitekta i vlasnik novopo-
krenutog portala „Taktinfo“. Uvrede i
pretnje na njihov ra~un pojavile su se
ispod teksta „Nova hajka botova na
Arap d`amiju“, koji je objavljen na
portalu sand`akpress.net, bliskom po-
liti~ko-verskom sistemu lidera Stran-
ke pravde i pomirenja (SPP) i aktuel-
nom potpredsedniku republi~kog par-
lamenta Muameru Zukorli}u. Komen-
tari su uklonjeni, ali grupa NVO i me-
dija iz Novog Pazara poziva dr`avne
organe da reaguju.

S. D.

Jedva ~ekaju otvaranje: 
Kafi} u centru Novog Pazara
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Prijepolje - Pro{irenje koalicione
vlasti na jo{ dve politi~ke stranke u
Prijepolju dovelo je do promene Sta-
tuta op{tine kao jednog od najva`nijih
dokumenata, kako bi Op{tinskom ve-
}u, mogao da se pridru`i jo{ jedan
~lan, odnosno predstavnik Stranke
pravde i pomirenja. Ova stranka dobi-
la je i vr{ioca du`nosti direktora Turi-
sti~ke organizacije i pomo}nika pred-
sednika op{tine. Me|utim, ono {to je
uzburkalo na izgled mirno koaliciono
partnerstvo jeste predlog osoba koje bi
trebalo da na|u svoja mesta u Op{tin-
skom ve}u, odnosno Op{tinskoj upra-
vi. 

To je dovelo do o~igledno neizbe-
`nog „predaha“ u procesu usposta-
vljanja novog politi~kog partnerstva.
Kada su saop{tena imena osoba koje
}e zauzeti odre|ena mesta, Sand`a~ka
demokratska partija je iznela svoj stav
da ne prihvata da se odre|eni ljudi
imenuju na va`na mesta jer ne ̀ ele da
u vlasti i na javnim funkcijama budu
oni kojima se sudi za zloupotrebe po-
lo`aja, odnosno zloupotrebe bud`et-
skog novca. 

Na sastanku Izvr{nog odbora
stranke koja predvodi koaliciju koja je
po broju osvojenih glasova na izbori-
ma na drugom mestu (ima 11 odbor-
ni~kih mesta u Skup{tini op{tine Pri-
jepolje) zauzeti su stavovi o mogu}oj
prekompoziciji lokalne vlasti. 

- Na{a koalicija sa SNS posle izbora
dala je vidljive i zapa`ena rezultate to-
kom proteklih {est meseci. Pro{irenje
koalicije shvatili smo kao uslov za po-
liti~ku stabilnost i mi smo to tako i pri-
hvatili, me|utim, ne mo`emo da pri-
hvatimo izbor osoba koje se sada na-
me}u za funkcije ili za poslove u Op-
{tinskoj upravi. Dakle, ne mo`emo
prihvatiti da ~lan Op{tinskog ve}a bu-
de Medo Meki} (SPP), prosvetni in-
spektor imenovan pred izbore ili da se
u Op{tinskoj upravi zaposli Sabira Ha-
d`iavdi} (SPP), doskora direktorka
Centra za socijalni rad, odnosno Velj-
ko Kijanovi} (SPS) doskora v. d. direk-
tora Doma kulture. Prihvatanjem da
se koalicija pro{iri, da se ustupe odre-
|ena mesta, smatramo za na{u poli-

ti~ku korektnost ali ne ̀ elimo da neko
takvu korektnost tuma~i kao slabost.
Mi imamo veliku politi~ku snagu i
smatramo da ukoliko se nastavi ova-
kav politi~ki pritisak to ne}e doprine-
ti politi~koj stabilnosti, ve} }e destabi-
lizovati politi~ke prilike u Prijepolju,
ka`e predsednik OO SDP Esad Ho-
d`i}. On smatra da mnogo toga zavisi
i od predstavnika Srpske napredne
stranke jer je postojao dogovor da
kompromitovane osobe ne mogu da
budu prihvatljiva opcija ni za jednu
stranu. 

- Dr`imo se na{eg dogovora sa
SNS. Smatramo da je saradnja odli~na
i da su napravljeni izvanredni rezulta-
ti za samo pola godine i zato o~ekujem
da }e se tako nastaviti jer je re~ o raz-
voju ove op{tine a to je u interesu i vla-
sti i gra|ana, ka`e Hod`i}.

Ukoliko se dogovoreno ostvari, Pri-
jepolje }e biti bila jedna od retkih op-
{tina fakti~ki bez opozicije, koju ~ini
samo jedan odbornik SDA. Srpska na-
predna stranka na izborima je predvo-
dila koaliciju sa jo{ nekoliko stranaka
(SPS, SRS, PUPS). Ta lista je osvojila
najvi{e glasova i obezbedila 16 man-
data u Skup{tini op{tine i time ostvari-
la mogu}nost da formira vlast u Prije-
polju. Posle konstitutivne sednice
Skup{tine op{tine, u avgustu pro{le
godine, vlast u Prijepolju ~inili su
predstavnici ove koalicije i liste Zajed-

no za Prijepolje koju je predvodila
SDP, a koja je imala drugi izborni re-
zultat. Me|utim, ve} od kraja novem-
bra, bilo je indicija da }e se ovakva po-
liti~ka scena menjati. 

Na na{e pitanje kako vidi trenutnu
politi~ku situaciju u Prijepolju, pred-
sednik OO SNS i op{tine Vladimir Ba-
bi} odgovara da naprednjaci ~vrsto
stoje iza ideje da okupe sve politi~ke
partije kako bi svi doprineli promeni
ambijenta i razvoju. „Ne `elimo nika-
kve sva|e, ne `elimo da bilo ko iza|e
iz vlasti zato {to je nezadovoljan. Na-
protiv. @elimo da svi delujemo zajed-
no, da svako da maksimalno na polju
gde je najbolji i gde mo`e uticati i tako
doprineti razvojnim planovima za ovu
op{tinu“, ka`e Babi}, uz najavu novog
sastanka sa predstavnicima politi~kih
stranaka koje pretenduju na vlast u
Prijepolju.

Me|utim, stav SDP je jasan i ne-
dvosmislen. Kako na to gledaju u SNS?
„Ni mi ne `elimo kompromitovane
osobe u vlasti. To smo rekli ve} na po-
~etku na{eg politi~kog delovanja i u iz-
bornoj kampanji. @elimo u vlasti i na
funkcijama osobe koje su stru~ne, pro-
fesionalne, koji `ele da se dokazuju,
koje nisu optere}ene nikakvim afera-
ma. To je put kojim `elimo da idemo,
da mladi ljudi `eljni profesionalnih
{ansi zaista imaju {ansu“, ka`e Vladi-
mir Babi}. I. Had`agi} Durakovi}
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Procesi podela me|u Bo{njacima ne
prestaju. U po~etku je na udaru bila
Islamska zajednica, ali se sada ovaj zlo-
duh me|usobnog antagoniziranja nas-
tavio me|u intelektualnim krugovima,
ta~nije institucijama ozna~enim
„akademija''. U BiH postoje ~etiri ili pet
akademija. ANUBiH, kao dr̀ avna insti-
tucija, kojoj je, uzgred budi re~eno,
onemogu}eno da se ponovo registruje
kao takva. Pored nje deluju jo{ tri na-
cionalne akademije, srpska, hrvatska i
bo{nja~ka, s tim {to se pisalo da je u
procesu formiranje i pete „bosanske''
akademije. 

Koliko su nauka i umetnost osnivan-
jem ovih institucija dobile na zamahu,
ne znam, recimo da jesu, ali moralo bi
se postaviti pitanje koliko su nauka i
umetnost po svom karakteru
„bosanske'', shodno ,,bosanskom
duhu'', a koliko nacionalne kategorije,
ako ve} ne}emo postavljati pitanje ko-
liko je svaka akademija politi~ka, a ko-
liko nau~no umetni~ka institucija. Sve
ovo bi se moglo posmatrati u sklopu
bosanskih specifi~nosti u kojima nikad
kraja svim mogu}im pluralizmima, koji
neprepoznati kao vrednost u suprot-
nom proizvode svakakve fantazme zas-
palog uma. Naravno, problem se ne
postavlja zato {to uz ANUBiH, postoje
pojedina~ne srpska i hrvatska akademi-
ja. Problem je postojanje, za neke tzv. a
za neke ,,samozvane'', Bo{nja~ke
akademije nauka i umetnosti (BANU).

Problemi sa ovom akademijom
po~eli su nakon smrti njenog predsed-
nika prof. Muhameda Filipovi}a. Dok je
on bio ̀ iv, autoritetom i akademskom
veli~inom koju je pratio oreol na-
cionalnog barda zaslu`nog za konstitu-
isanje bo{nja{tva kao nacionalne
odrednice, nisu se postavljala pitanja
koja se sada pojavljuju, od onih da je
ova akademija pod nepodno{ljivim
uticajem dvojca verskih lica, biv{eg
bosanskog reisa Mustafe Ceri}a i
biv{eg sand`a~kog muftije Muamera
Zukorli}a, da je to udru`enje gra|ana, a
ne nau~na institucija, da je ~lanstvo
neadekvatno za nivo akademika, do
kvalifikacija da se radi o ,,podmetnu-
tom kukavi~ijem jajetu'' dr`avi BiH,
time i Bo{njacima, sa insinuacijama da
su joj koreni u Srbiji, a iz ove Srbije, zna
se, navodno su samo i{li osvaja~ki po-
hodi na Bosnu. Svejedno da li ih pred-
vode srpski nacionalisti ili bra}a po veri
i naciji-Sand`aklije. Naravno, Sand`akli-
je su srcem vezani za Bosnu i veoma su
zabrinuti za sve {to se tamo de{ava pa
su i ove navode oko akademija oz-
biljno shvatili. Jedni su mi{ljenja da je
BANU nepotrebna i {tetna, drugi pak
misle da je trebalo formirati
„Sand`a~ku akademiju nauka“ koja bi
obuhvatila zaslu`ne intelektualce iz
Srbije, Crne Gore i susednih zemalja.
Pitanja i mi{ljenja je na pretek. Tek ~in-
jenica je da ova BANU nije prihva}ena
u potpunosti od svih struktura
bo{nja~kog naroda. Desilo se da su je
nakon Filipovi}eve smrti napustili poje-
dini istaknuti ~lanovi. Ovo sve bi moglo
da ukazuje bar na dva ozbiljna pitanja-

ili bo{nja~ki intelektualci ne pokazuju
dovoljnu zrelost kada je u pitanju
ovakav tip ,,nacionalne'' institucije ili ni-
je postignut konsenzus ni o tako ele-
mentarnom pitanju kao {to je na-
cionalno ime.

[to se prvog pitanja ti~e, o njemu bi
se zaista imalo puno toga re}i, ali ne-
dostatak prostora me tera da se usred-
sredim na ovo drugo pitanje vezano za
samo ime. Poznato je da je verska
odrednica musliman, uzeta kao ime sa
velikim slovom M za ovaj narod
sedamdesetih godina 20.veka, kada su
Muslimani srpsko-hrvatskog jezika priz-
nati za ju`noslavenski narod u
Jugoslaviji. Tokom ratnih godina u
Bosni (1993.), ova odrednica se menja u
Bo{njak kao istorijsko i etni~ko ime. ̂ in-
jenica je da svi biv{i Muslimani nisu pri-
hvatili novu odrednicu i da su neki
zadr̀ ali staro ime, (crnogorski
Muslimani), ili su sa verskog imena
pre{li na drugo nacionalno ime (musli-
mani Crnogorci), te da aktuelne intenci-
je da se Bo{njaci poistovete sa
Bosancima (neki jezikoznalci nastoje
poistovetiti termine Bo{njanin, Bo{njak
i Bosanac ), dodatno proizvode niz
otvorenih pitanja i zabrinjavaju}ih
posledica. Da ne pominjemo sve one
poku{aje koji nastoje ju`noslavensko
poreklo delocirati u imaginarijume
isklju~ivog ilirstva i germanstva (Goti).
Kao prvo, Bo{njak i Bosanac, mogu biti
sinonimi u svesti bosanskog musli-
mana ili Bo{njaka iz Bosne, ali ho}e li
ikada biti i za bosanskog Srbina ili
Hrvata? Po svoj prilici ne}e jer je u na-
jboljem slu~aju za njih Bosanac samo
regionalna i geografska odrednica.

Sa druge strane ho}e li ime Bosanac
biti prihva}eno kao nacionalna odred-
nica u Sand`aku? Duboko sam uveren
da nikad ne}e, jer se Sand`ak kao istori-
jska regija formira uz Bosnu kao svo-
jevrsni korpus separatum. Stoga {to
ime Bo{njak nikad nije bilo ,,zaboravl-
jeno'' u Sand`aku, etni~ka svest, da ne
ka`em nacionalna, ovde je rudimenta-
rnije bila postavljena nego u samoj
Bosni. Zaklju~ak koji se postavlja navodi
na dva krucijalna stava - intelektualni
slojevi u Bosni su spremni da se
odreknu bo{nja{tva u Sand`aku i drugi,
sand`a~ki Bo{njaci }e se u budu}im
politi~kim procesima sve vi{e na}i u
makazama intencija njihovog etni~kog
prisvajanja izme|u turskih, albanskih,
srpskih i crnogorskih interesa. Ne ~udi
otud {to u Bo{nja~kom nacionalnom
ve}u ve} deluje Ugljaninova organizaci-
ja bo{nja~ko-albanskog prijateljstva,
kao {to je bila formirana i organizacija
bo{nja~ko-turskog prijateljstva. Onim
sand`a~kim Bo{njacima koji se ne vide
ni me|u Albancima, ni me|u Turcima,
ostaje jo{ samo da potra`e svoje
stvarne ili imaginarne srpske i
crnogorske korene, pa }e shodno izreci
- svaka ptica svome jatu leti i bo{nja~ko-
sand`a~ko jato poleteti u raznim pravci-
ma ve} kako ~ijem srcu ovaj zov
naro~ito odgovara. 

Autor je akademski slikar i 
profesor iz Novog Pazara 

Pi{e: Mehmed Slezovi} 

Zapo~eta prekompozicija vlasti u Prijepolju trenutno "na pauzi"

Ni SDP ni SNS ne ̀ ele
kompromitovane 

IMAMOVI] NE @ELI DA DAJE LEGITIMITET
Beograd - Poslanici jedine opozicione poslani~ke grupe u Skup{tini Srbije "Ujedinjena dolina-

SDA Sand`aka" napustili su zasedanje u utorak, tokom rasprave o Predlogu zakona kojim bi popis
stanovni{tva ove godine bio odlo`en za oktobar. Poslanik SDA Enis Imamovi} je u svom izlaganju
pomenuo zlo~ine i etni~ko ~i{}enje Bo{njaka u Sand`aku, na {ta su ljutito reagovali pojedini poslani-
ci vlasti. Imamovi} je nakon takve reakcije izjavio da vi{e ne ̀ eli da daje legitimitet ovakvoj Skup{ti-
ni. Imamovi} je za Agenciju Beta izjavio da ve} nekoliko puta na argumente koje poslanici iznose
kao legitimni predstavnici Bo{njaka, predstvanici vladaju}e ve}ine burno reaguju, ~ime im ospo-
ravaju pravo da zastupaju gra|ane koji su za njih glasali.

KANDIDATI ZA SUDIJE
Novi Pazar - Visoki savet sudstva (VSS) predlo`io je na poslednjoj sednici ~etvoro kandidata za

nove sudije u prekr{ajnim sudovima u Novom Pazaru i Sjenici, saznaje radio Sto plus. Za nove sudi-
je u Prekr{ajnom sudu u Novom Pazaru predlo`ene su tu`ila~ka pomo}nica u Osnovnom tu`ila{tvu
u Kraljevu Mina Ra{kovi}, advokatica Drita @ara i sudijska pomo}nica u tom sudu Amra Ali~kovi}.
Kandidat za sudiju Prekr{ajnog suda u Sjenici je Eldin Me{i}, biv{i na~elnik Op{tinske uprave.

Slede novi sastanci 
o prekompoziciji vlasti: 

Prijepoljski SDP
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS
Obnova kulturno-istorijskog nasle|a u Novom Pazaru

Ulaganja ve}a od 
84 miliona dinara

Novi Pazar - Turizam, kao razvojni
resurs, na koji se ozbiljno ra~una u No-
vom Pazaru, do kraja godine dobi}e
nove obnovljene kulturno istorijske sa-
dr`aje. Turisti~ka organizacija Novog
Pazara (TONP) i Regionalna turisti~ka
organizacija Sand`aka, pripremili su
projekte, koji }e biti realizovani uz fi-
nansijsku podr{ku Ministarstva trgo-
vine, turizma i telekomunikacija. Na-
javljena vrednost radova je 84,7 milio-
na dinara

Najvi{e poslova bi}e unutar No-
vopazarske tvr|ave. Kre}e se od sim-
bola grada - Kule motrilje. Regional-
na turisti~ka organizacija Sand`aka,
najavljuje skori po~etak radova na re-
vitalizaciji, po uslovima koje je odre-
dio Republi~ki zavod za za{titu spo-
menika kulture. Bi}e sanirani krovna
konstrukcija i ulaz, postavljene nove
me|uspratne konstrukcije i restauri-
rana fasada. Planom je predvi|eno
dobijanje prostora od pet me|usob-
no povezanih eta`a za galerijski i iz-
lo`beni prostor i multifunkcionalna
dvorana. Vrednost ovih radova je
22,7 miliona dinara. Sredstva je obez-
bedilo Ministarstvo trgovine, turi-
zma i telekomunikacija. Beogradskoj
kompaniji „Koto“ povereno je izvo-
|enje glavnih gra|evinskih i konzer-

vatorskih radova, a rok za zavr{etak
posla je 120 dana.

Deo ovogodi{njih investitorskih
planova, TONP }e realizovati unutar
Novopazarske tvr|ave. Na severnom

bedemu bi}e ra|ena rekonstrukcija
kule D`ephane, koja je otkrivena pri-
likom arheolo{kih istra`ivanja i na za-
padnom bastionu bi}e izgra|ena let-
nja pozornica. TONP planira da, do
kraja godine, u manastiru Sopo}ani
izgradi vizitorski centar, a u manasti-
ru \ur|evi stupovi da zavr{i izgrad-
nju konaka. Oba manastira su na listi
svetske kulturne ba{tine.Planirano je
i parterno ure|enje gradske crkve
Sv.Nikola. Rok za zavr{enje svih rado-
va je 12 meseci, a vrednost je 62 mili-
ona dinara. Sredstva je obezbedilo
Ministarstvo trgovine, turizma i tele-
komunikacija.

S. Novosel

Novi udari na medije u Novom Pazaru

Ko crta mete 
neistomi{ljenicima?

„Kori{}enje Ustavom zagarantovanih prava na 
izno{enje li~nih stavova i mi{ljenja, ne mo`e i ne sme 

biti povod za pretnje, progon ili medijski lin~ 
bilo koga“, navodi se u saop{tenju

Novi Pazar - Nadle`ni dr`avni orga-
ni u Novom Pazaru treba da utvrde ko
stoji iza pretnji upu}enih Suadu Zora-
ni}u, vlasniku portala „sand`akda-
nas“, Ned`adu Smailagi}u, glavnom i
odgovornom uredniku portala „san-
d`a~ke“, i Tariku Brun~evi}u, mladom
arhitekti iz ovog grada i vlasniku novo-
pokrenutog portala portala „Taktin-
fo“. Prukupljanje dokaza je po~elo. Zo-
rani} i Smailagi} su, za na{ list, potvr-
dili da su dali izjave u policiji po~et-
kom ove sedmice. Prema poslednjim
informacijama, podnesene su prijave
protiv osumnji~enih i o~ekuje se da se
o tome izjasni nadle`no tu`ila{tvo.

Povod su komentari koji su se po-
javili ispod teksta „Nova hajka botova
na Arap d`amiju“, koji je objavljen na
portalu sand`akpress.net, bliskom po-
liti~ko-verskom sistemu lidera Stran-
ke pravde i pomirenja (SPP) i aktuel-
nom potpredsedniku republi~kog par-
lamenta Muameru Zukorli}u. Iznad
teksta objavljene su fotografije Zorani-
}a, Smailagi}a i Brun~evi}a. Njih troji-
ca su „krivi“ zbog mi{ljenja o „renovi-
ranju“ Arap d`amije, najstarijeg gra-

|evinskog i verskog objekta u Novom
Pazaru. Izneto je niz zamerki na oba-
vljeni posao „kojim je naru{ena arhi-
tektonska i kulturno-istorijska vred-
nost d`amije od izuzetne va`nosti za
Bo{njake i Sand`ak“. 

D`amija se nalazi u sistemu Islam-
ske zajednice (IZ) u Srbiji, koja je inve-
stirala radove. Izneta mi{ljenja se nisu
dopala pristalicama IZ u Srbiji , pa su
ova trojica nazvani botovima, a ispod
teksta pojavili su se komentari i pozivi
na „nemilosrdno ubijanje“, „likvidira-
nje“ „klanje“ ili „Lov je otvoren,treba
ih nemilosrdno ubijati“. Zorani} je na
svom portalu objavio autorski tekst o
renoviranju Arap d`amije, Mi{ljenje o
tome na svom portalu objavio je i ar-
hitekta Brun~evi}, a oba teksta, samo
je, na svoj portal preneo Smailagi}. To
su u svojim izjavama u policiji, detalj-
no objasnili Zorani} i Smailagi}.

- Samo sam preneo dva autorska
teksta. Na portalu sand`akpress.net
ni{ta od toga nije demantovano. Prili-

kom davanja iskaza, zatra`io sam da se
preispita ko stoji iza tog portala, da se
utvrdi vlasnik portala, koji se dugi niz
godina skriva i da se prona|e autor
„komentara“ - ka`e Smailagi}. Na ove
pretnje prvi su, saop{tenjem, reagova-
li predstavnici nevladinih organizaci-
ja, mediji i novinari pojedina~no ({est
nevladinih organizacija, dva portala,
jedan radio i pet novinara). U zajed-
ni~kom saop{tenju, najo{trije su osu-
dili pretnje.

„Podi`emo glas protiv crtanja me-
ta kroz objavljivanje fotografija onih
koji imaju druga~ije mi{ljenje o rezul-
tatima „renoviranja“ Arap d`amije.
Kori{}enje Ustavom zagarantovanih
prava na izno{enje li~nih stavova i mi-
{ljenja, ne mo`e i ne sme biti povod za
pretnje, progon ili medijski lin~ bilo
koga. Jer, pravo na slobodu izra`ava-
nja se odnosi na sve, pod uslovom da
ne ugro`ava pravo na slobodu drugih,
ne poziva na lin~ i ne vre|a dostojan-
stvo drugih. Nedopustivo je da se tu`i-
la{tvo i policija nisu, do sada, oglasili
povodom ovih pretnji“ - navodi se u
saop{tenju novopazarskih nevladinih

organizacija i medija, u kojem se pod-
se}a da ovo nije prvi slu~aj da se upu-
}uju pretnje novinarima „a u~estalo-
{}u ovakvih napada {iroj javnosti se
{alje vrlo opasna poruka da su novina-
ri i drugi koji imaju razli~ito mi{ljenje,
neza{ti}eni i usamljeni u svojoj borbi
za istinu i slobodu informisanja“.

Potpisnici saop{tenja od nadle`nih
institucija zahtevaju da „u najkra}em
roku“ otkriju identitet osobe koja je
uputila pretnje i poziv na ubijanje.
MUP, Ministarstvo kulture i informi-
sanja, Vladu Srbije i nadle`no tu`ila-
{tvo pozvali su da preduzmu mere „ra-
di za{tite bezbednosti neistomi{ljeni-
ka, novinara i slobode medija“. Portal
sand`akpress, posle petnaestak sati,
uklonio je prete}e poruke, a na svojoj
Facebook stranici objavili su saop{te-
nje u kojem navode da ne snose odgo-
vornost za „komentar“, koji je prema
njihovim saznanjima upu}en sa pod-
ru~ja Belgije.

S. Novosel

AKTUELNO

BNV promovi{e nastavu na bosanskom jeziku

Vi{e |aka da se obrazuje na maternjem
Obrazovanjem na bosanskom jeziku ove {kolske godine obuhva}eno je vi{e od 16.500 |aka

Novi Pazar - Bo{nja~ko nacionalno
ve}e (BNV) po~elo je kampanju za pro-
mociju nastave na bosanskom jeziku.
Cilj je da se, u sand`a~kim {kolama, po-
ve}a broj bo{nja~ke dece koja }e se
obrazovati na maternjem jeziku. Akci-
ja je po~ela od novopazarske [kole za
dizajn tekstila i ko`e.

Delegacija, koju je predvodio pot-
predsednik BNV prof.dr Sait Ka~apor,
razgovarala je sa rukovodstvom te {ko-
le o mogu}nostima i na~inima pove}a-
nja broja u~enika koji }e se obrazovati
na maternjem, bosanskom jeziku, ali i
o realizaciji oglednih ~asova nastave na
daljinu. [koli su, za u~enike i nastavni-
ke, uru~ene knjige „Interpretacije iz bo-
{nja~ke knji`evnosti“, koje imaju dva
priru~nika za predmet Bosanski jezik i
knji`evnost. Edicija je zajedni~ki proje-
kat BNV i Zavoda za kulturu sand`a~-
kih Bo{njaka.

Na drugoj strani, predstavnici bo-
{nja~kog nacionalnog saveta nastoje da
u Strategiju obrazovanja i vaspitanja u

Srbiji do 2030.godine unesu odredbe
koje „odgovaraju potrebama nacional-
nih manjina“. BNV je ocenilo da se pro-
blemima obrazovanja nacionalnih ma-
njina „prilazi {turo i deklarativno“ i da
u tom dokumentu ne postoje mere ko-
je bi unapredile obrazovanje manjina u
Srbiji. Od Ministarstva prosvete, izme-
|u ostalog, zatra`eno je da se u predlog
unese mogu}nost obrazovanja na ma-
ternjem jeziku, jer su uo~eni problemi
kod izja{njavanja u~enika za upis u na-
redni ciklus.

- Dolazi do osipanja u~enika, pa
smatramo da je neophodno da se izme-
ni zakonodavni okvir, prema kome bi
se deca po automatizmu upisivala na
njihov maternji jezik, a prema principu
koji va`i za decu srpske nacionalnosti.
Na taj na~in bi se obezbedila praved-
nost u obrazovanju pripadnika nacio-
nalnih manjina i ve}a dostupnost siste-
mu obrazovanja - objasnio je zahteve
potpredsednik BNV Muhedin Fijulja-
nin. On dodaje da po istom principu

kao i za srpski jezik, „po{tuju}i Ustav
Srbije, treba da se ispo{tuje ravnoprav-
nost svih gra|ana, tra`ili smo da se do-
daju ciljevi kojima bi se ostvario una-
pre|en odnos prema jezicima nacio-
nalnih manjina i njihovoj knji`evnosti,
kao osnovnim elementima nacional-
nog identiteta i unapre|enja sistema
visokog obrazovanja“.

Pripremna nastava na bosanskom
jeziku po~ela je u drugom polugo|u
{kolske 2012/2013.godine, a kompletno
obrazovanje {kolske 2013/2014. godine.
Sada se odvija u 39 vaspitno obrazovnih
ustanova u sand`a~kim op{tinama - tri
pred{kolske, 26 osnovnih i 10 srednjih
{kola. Obrazovanjem na bosanskom je-
ziku, ove {kolske godine, obuhva}eno je
vi{e od 16.500 |aka. Nekoliko posled-
njih {kolskih godina, sti`u informacije
da se smanjuje broj dece na nastavi na
bosanskom jeziku i neki zvani~nici
BNV su to poku{avali da prebace na te-
ren direktora {kola i Ministarstva pro-
svete „zbog opstrukcije“. S. Novosel

Kula motrilja
Kula motrilja izgra|ena je po~etkom 17. veka. Nije poznato ko su joj bili gradi-

telji. Za novopazarsku tvr|avu, unutar koje se nalazi Kula, zna se da je izgra|ena
devedesetih godina 17.veka po nare|enju tada{njeg sultana. Od polovine {ezde-
setih godina pro{log veka, unutar tvr|ave nalazi se gradski park, koji bi trebalo
da preraste u muzej na otvorenom. Tvr|avu opasuju tri bedema. Na severnom su,
pre dve godine, po~eli arheolo{ki radovi, na zapadnom je nezavr{ena letnja po-
zornica, a na ju`nom je kafana sa diskotekom i on je najnebezbedniji. Na to uka-
zuje stru~na javnost.
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Ostale zabele`ene pretnje
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Haos na Radoinjskom jezeru, iz koga Pribojci piju vodu

Pribojci ugro`eniji od
beloglavog supa

Rezervat Uvac prelazi u prvu zonu za{tite i o~ekuje se da }e kona~no 
reagovati inspekcije i po~eti uklanjanje nelegalno postavljenih objekata

Priboj - Meandri Uvca postali su jedan
od najatraktivnijih pejza`a u turisti~koj
ponudi Srbije. U stvarnosti, stanje u ko-
me se nalazi Specijalni rezervat prirode
Uvac, stani{te beloglavog supa, za{ti}ene
vrste, nije nimalo idili~no. Najgora je si-
tuacija na jezerima, gde cveta divlja grad-
nja i sanitarni haos. Poseban problem
predstavlja stanje na Radoinjskom jeze-
ru, jer se iz njega op{tina Priboj snabde-
va vodom za pi}e.

Radoinjsko jezero je jedno od tri ve-
{ta~ke akumulacije nastale pregra|iva-
njem reke Uvac. Ono je najnizvodnije, a
pre njega su Sjeni~ko i Zlatarsko. Nele-
galna gradnja je zastupljena na sva tri je-
zera. Sjeni~ko je dodatno ugro`eno ka-
nalizacionom mre`om op{tine Sjenica,
kao i otpadnim vodama iz mnogobroj-
nih klanica, mlekara i rudnika uglja [ta-

valj. Ispitivanja kvaliteta vode koje su pre
nekoliko godina uradili stru~njaci Agen-
cije za za{titu `ivotne sredine u Beogra-
du, pokazalo je da je u tom jezeru voda
~etvrte, negde ~ak i pete kategorije, {to
zna~i da leti nije bezbedna ni za kupanje.

Sve uzvodno uti~e i na kvalitet vode u
Radoinjskom jezeru koje je tako|e ugro-
`eno nelegalnom gradnjom objekata u
neposrednoj blizini jezera, koja je po-
slednjih godina poja~ana. Vi{estruko se
pove}ao i broj kamp prikolica, od kojih
su neke sa dogra|enim terasama prera-
sle u ugostiteljske objekte sa {ankovima
za to~enje pi}a, stolovima i stolicama.
Neke su, oni koji su ih nelegalno posta-
vili, uspevali i da prodaju, cena se kreta-

la od dve do pet hiljada evra. Ima i pro-
davnica brze hrane na desetak metara od
jezera, pa kad u letnjim mesecima taj
prostor oko jezera zaposedne na stotine
izletnika, sa automobilima, uz ro{tilje,
glasnu muziku, hranu i pi}e, vo`nju mo-
tornih ~amaca, obala Radoinjskog jezera
vi{e li~i na veliko va{ari{te nego na spe-
cijalni rezervat prirode.

Voda, koja se iz Radoinjskog jezera
velikim cevima kroz tunel u brdu usme-
rava na turbine hidroelektrane u Bistri-
ci, prekida se na jednom mestu gde je
formiran vodozahvat pija}e vode za pri-
bojski vodovod. Zbog velikog dotoka i
prerade vode u fabrici vode na Jarmov-
cu, analize Zavoda za javno zdravlje U`i-
ce pokazuju da Pribojci jo{ uvek piju vo-
du zadovoljavaju}eg kvaliteta, ali, kako
zaposleni u pribojskom vodovodu ka`u,

pitanje je dana kada }e stanje na Rado-
injskom jezeru toliko ugroziti kvalitet
vode da to ne}e mo}i da kompenzuje ni
fabrika za preradu vode.

- Potencijalna opasnost od zaga|enja
vode iz Radoinjskog jezera je zna~ajna.
Na{ vodozahvat se nalazi na teritoriji
druge op{tine Nova Varo{, tako da ni-
smo u mogu}nosti da u potpunosti uti-
~emo na situaciju oko Radoinjskog jeze-
ra. Pojas oko Radoinjskog jezera bi po
zakonu trebalo da bude prva zona sani-
tarne za{tite u kojoj su zabranjene sve
aktivnosti, a kamoli gradnja. Kada je bio
aktuelan problem sa jezerom Vrutci,
odakle su se snabdevali stanovnici U`ica
vodom, mi smo iz predostro`nosti po-

stavili, betonirali, table oko jezera, sa nat-
pisima zabrana koje se odnose na prvu
zonu sanitarne za{tite. Table su vrlo br-
zo uklonjene, a Filip Radovi} iz Agencije
za za{titu `ivotne sredine nam je rekao
da se mi ne me{amo i da }e oni preduze-
ti sve potrebne mere da se taj problem
re{i, ka`e za Sand`ak Danas @eljko Je~-
menica, direktor pribojskog Javnog ko-
munalnog preduze}a „Usluga“, u ~ijoj
nadle`nosti je i vodosnabdevanje.

Nadle`ni u op{tini Nova Varo{ malo
{ta preduzimaju da se zaustavi nelegalna
gradnja, ~ak su neki objekti , bez obzira
{to se nalaze u prvoj zoni sanitarne za{ti-
te i drugoj zoni za{tite „Specijalnog re-
zervata prirode Uvac“, legalizovani. Kad
smo, u nekoliko navrata, pozivali na broj
telefona Op{tine Nova Varo{ da postavi-
mo pitanja u vezi ove teme, preusmera-

vali su nas na „lokale“ komunalne i gra-
|evinske op{tinske inspekcije, na koje se
niko nije javljao. Stevo Radovanovi}, ~u-
var Specijalnog rezervata prirode Uvac,
ka`e da on i njegove kolege ~ine sve {to
je u njihovoj nadle`nosti, ali da to nije
dovoljno jer ostali nadle`ni ne sprovode
ono {to zakon nala`e, kako bi za{titili re-
zervat od nelegalne gradnje.

- Celo ovo podruje se nalazi u drugom
stepenu za{tite gde je zabranjena grad-
nja. Mi pi{emo prijave, izri~u se kazne,
nov~ane i zatvorske uslovne, one za pre-
kr{ioce nisu visoke - plate kaznu, ali se
objekti ne ru{e i ne uklanjaju. Mi ~uvari
poku{avamo {to je do nas i to nije lako,
evo ba{ sad idem na su|enje u vezi jed-
nog nelegalno izgra|enog objekta, ka`e
Radovanovi} za na{ list i dodaje da se na-
da da }e od ove godine, kada, kako je na-
javljeno, Rezervat prelazi u prvu zonu za-
{tite, kona~no reagovati komunalne in-
spekcije i slu`be i krenuti sa uklanjanjem
nelegalno postavljenih objekata ~iji vla-
snici se, po njegovim re~ima, svesni da
~ine krivi~na dela, potpuno bahato po-
na{aju. Sa{a Bjeli} 

Tender za transfer stanicu Banjica
Prijepolje - Raspisan je kona~no ten-

der za izgradnju Regionalne transfer sta-
nice ~vrstog komunalnog otpada sa reci-
kla`nim dvori{tem u novovaro{koj op-
{tini. Tu }e se prihvatati i pretovarati ot-
pad iz Prijepolja, Priboja i Nove Varo{i, a
potom transportovati na Regionalnu de-
poniju „Duboko“ U`ice. 

Transfer stanica za tri op{tine (iako se
do sada u svim dokumentima pominje i
~etvrta, sjeni~ka) prvi je deo realizacije
velikog projekta izgradnje Regionalne sa-
nitarne deponije „Banjica“. Ukupna
vrednost je oko 160 miliona dinara, a rok
za njen zavr{etak i stavljanje u funkciju je
prole}e 2022.godine. 

- Pored gra|evinskih radova, projek-
tom je predvi|eno njeno opremanje, ku-
povina kontejnera i kamiona za prevoz
otpada do U`ica. Radi}e se i novi daleko-
vod, vodovod i pristupni put na magi-
stralu Bistrica-Priboj, izjavio je Ljuben-
ko Vasiljevi}, direktor Regionalne sani-
tarne deponije „Banjica“. Dok transfer

stanica ne za`ivi, otpad iz ove tri op{tine
odlaga}e se, kako je to dogovoreno, na
privremenu deponiju „Duboki Potok“
kod Priboja.

Ona je godinama zajedni~ka za op{ti-
ne Priboj i Nova Varo{, a od novembra
2020. godine i prijepoljska op{tina na
ovoj lokaciji deponuje svoj otpad, posle

zatvaranja smetli{ta u Stanjevinama. Od
tada, zna~ajno se uve}ao komunalni ot-
pad koji se svakodnevno ovde odla`e, {to
zahteva i ve}i rad na odr`avanju. 

Zato je bilo neophodno obezbediti
stalno prisustvo radnika , postavljena je
rampa na ulazu koja se zaklju~ava na
kraju radnog dana, a neophodan je i vi-
deo nadzor. Cilj je da se spre~i nelegalno
dopremanje otpada. Odr`avanje ove pri-
vremene nesanitarne deponije u nadle-
`nosti je JKP „Lim“ do 30.juna. Potom }e
do septembra, kako je dogovoreno, o
ovom prostoru brinuti pribojski komu-
nalci, a onda novovaro{ki. 

JKP „Lim“ je raspisalo javnu nabavku
za odr`avanje i saniranje deponije Dubo-
ki Potok. Planirano je i {irenje prostora
uz potok kako bi se zadovoljile potrebe,
dok se ne izgradi transfer stanica. Op{ti-
na Prijepolje, trenutno, izdvaja sredstva
za saniranje Stanjevina, izgradnju tran-
sfer stanice Banjica i odr`avanje nesani-
tarne deponije Duboki Potok. I. H. D.

Republika Srbija i Nova Varo{ zajedni~ki finansiraju izgradnju kanalizacione mre`e u turisti~koj zoni na Zlataru 

Projekat vredan 51,6 miliona dinara
Nova Varo{ - Ministarstvo privrede iz-

dvoji}e skoro 43.000.000 dinara za izgrad-
nju kanalizacione mre`e u drugoj turisti~-
koj zoni na Zlataru. U finansiranju projek-
ta u~estvova}e i Op{tina Nova Varo{, koja
}e za ovu namenu iz lokalnog bud`eta
opredeliti oko 8,6 miliona dinara. Potpisi-
vanje ugovora o realizaciji projekta, kojim
}e biti unapre|en ambijent za investiranje,
o~ekuje se uskoro, a radovi bi trebalo da
po~nu na leto. 

Dr`ava izgradnju fekalne kanalizacije
u ovda{njoj turisti~koj zoni finansira u
okviru Programa podr{ke razvoja poslov-
ne infrastrukture u 2021.godini, a koji se
sprovodi pod okriljem resora Ministarstva
privrede. Kako isti~u u lokalnoj upravi,
projekat podrazumeva separatni sistem
kanalisanja otpadnih i atmosferskih voda. 

- Fekalna kanalizaciona mre`a, duga
1.951 metar, gradi}e se na potezu Zlatar -
krak Brdo - Crvene vode - Drmanovi}i.

Re~ je o velikom podru~ju, na kojem se na-
laze brojne vikendice, turisti~ki, ugostitelj-
ski i stambeni objekti, kao i pojedini pri-
vredni subjekti, obja{njava predsednik no-
vovaro{ke op{tine Radosav Vasiljevi} i is-
ti~e da realizacijom ovog kapitalnog pro-
jekta lokalna samouprava nastavlja sa una-

pre|enjem infrastrukture, poslovnog i pri-
vrednog ambijenta, kao klju~nog uslova za
dalje ulaganje u turizam i privla~enje inve-
stitora.

Izgradnja fekalne kanalizacije u drugoj
turisti~koj zoni se, ina~e, sastoji od gravi-
tacionih krakova na kojima }e, kako je pre-

cizirano projektom, biti raspore|eni {ah-
tovi za potrebe priklju~enja korisnika, ven-
tilisanje kanalizacije, talo`enje krupnih ~e-
stica i odr`avanje cevovoda, Projekat, po-
red toga, obuhvata i jedan potisni krak dug
237 metara, objekat crpne stanice, kao i sa-
naciju kolovoznog zastora na saobra}ajni-
cama. Za rekonstrukciju kolovoza planira-
na su dva asfaltna zastora ukupne du`ine
od 5.300 metara kvadratnih. 

- Ovo je jedan od projekata ~iju smo
realizaciju obe}ali gra|anima novovaro-
{ke op{tine tokom ove godine. Izgradnja
kanalizacione mre`e u drugoj turisti~koj
zoni nije zna~ajna samo za podsticaj pri-
vrede i investiranja na Zlataru i okolini,
ve} i za {iri kontekst u oblasti za{tite ̀ ivot-
ne sredine i valorizacije prirodnih resursa
ovda{nje planinske „lepotice“ kao vazdu-
{ne banje - nagla{ava predsednik novova-
ro{ke op{tine. 

R. Popovi}

Svadbe i ven~anja u doba pandemije: Daliborka Sadagi}, 
vlasnica salona ven~anica iz Prijepolja

Kao da je neko 
zaustavio ̀ ivot 

Prijepolje - Iza nas je godina koju je
„pojela“ pandemija. Propratne epidemi-
olo{ke mere odrazile su se na gotovo sve
segmente `ivota koji smo poznavali.
Mnoga zanimanja su prestala da posto-
je, mnogi poslovi se odla`u, ljudi su pro-
menili navike, menjaju se obi~aji... U naj-
ugro`enije svakako spadaju poslovi ve-
zani za organizovanje svadbi i ven~anja. 

Daliborka Daca Sadagi} otvorila je
2008. godine u Prijepolju salon za iz-
najmljivanje ven~anica i „propratnih“
detalja vezanih za „ki}enje“ mladenki.
Za{to?

- Bilo je tra`eno, ven~anja su postaja-
la dru{tveni doga|aj. Po uzoru na televi-
zijske serije budu}e mlade su bile sve
zahtevnije, tra`ile su se sve rasko{nije
ven~anice. Devojkama je bilo veoma va-
`no da budu u toku, da znaju koje su no-
ve kolekcije, koji su modeli popularni.
Tako smo i mi nabavljali modele pozna-
te u svetu: „Rimljanka“, „Sirena“, „Prin-
ceza“, „Barbi“. Na ven~anicama se zaista
nije {tedelo. Uostalom, to je san ve}ine

devojaka i one `ele da budu savr{ene u
tom svom savr{enom danu. Mi smo bili
tu da ispunimo te snove. I to je bio uno-
san posao, ka`e Daca koja ba{ ume da
pri~a tu pri~u u svom salonu punom ha-
ljina iz snova mladenki. 

Bilo je, prise}a se Daca, ekskluzivnih
zahteva, tra`eni su modeli renomiranih
kreatora. Takve ven~anice se iznajmlju-
ju i za 350 evra. „Bilo je zaista raznih na-
rud`bina i mi smo se trudili da pratimo
sve {to se de{ava u toj oblasti. Naravno,
cene u Beogradu ili Podgorici su bile
mnogo ve}e, ali Prijepolje je dobro pozi-
cionirano za ovaj posao, jer je blizu i Pri-
boju, Novoj Varo{i, Pljevljima ili Bije-
lom Polju. Mu{terije su galantne kad su
ven~anja u pitanju. Mese~no je nekada
iznajmljivano i po desetak ven~anica,
neki vikendi su bili ba{ puni. Ali treba
znati da su ovde ven~anja sezonska. Gu-
`ve su leti, kad sti`u oni {to rade u ino-
stranstvu. Tada su i ven~anja brojnija. U

ovom poslu je bilo dobro i {to je ovo me-
{ovita sredina, ven~anja su vezana i za
verske praznike. Niko se ne ven~ava dok
traje post i pravoslavni i muslimanski.
Retka su „zimska“ ven~anja. Ovo je po-
sao koji se radio od aprila do novem-
bra“, pri~a Daca.

S godinama, preduzimljiva Dalibor-
ka Sadagi} pro{ira je delatnost. Ponudi-
la je i organizaciju tog najzna~ajnijige
doga|aja u ̀ ivotu ve}ine ljudi i njihovog
okru`enja. Bivalo je zaista velikih svad-
bi, sa vi{e od 300 zvanica. Zahtevi su bi-
li razni.

- Bila su popularna ambijentalna ven-
~anja. Eto, mi smo ~ak do~aravali ven~a-
nje na moru, tako {to smo organizovali
~amce na jezeru u Kokinom Brodu. Uz
dosta ma{te, mnogo cve}a, do~ara se ne-
ka egzoti~na destinacija o kojoj su ma{ta-
li mladenci. Bilo je naravno raznih zah-
teva, mi smo nudili sve, a ima tu dosta
posla, treba i ma{te i kreativnosti i dogo-
vora, a najvi{e organizacije. Vrlo je odgo-
voran posao jer su uklju~eni i drugi ljudi
i vrlo je va`no da sve bude na vreme jer
svadba ne sme da kasni, pri~a Daca dok
sedimo u njenom salonu. 

A onda je do{la 2020. Epidemija je
„zaklju~ala“ restorane, hotele, ali i ljude.
Odjednom se sve promenilo. Kako je to
bilo sa svadbama i ven~anjima? „Kao da
je odjednom sve stalo. Ovo je posao koji
se ugovara mesecima unapred. Otkaza-
ne su svadbe koje su bile zakazane za
mart, april ili maj. Mi smo ve~ imali do-
govoreno sve. Od tada, odnosno od mar-

ta pro{le godine ovaj posao je potpuno
stao. Nismo ni kafi}i, ni butici, ni resto-
rani jer oni su barem ne{to mogli da ra-
de tokom ovih godinu dana ali ova delat-
nost je uga{ena“, ka`e Daca. 

Ven~anja su od marta pro{le, do mar-
ta ove godine bila retka, a svadbi nema.
Sve se organizuje u krugu naju`e porodi-
ce, kumova, prijatelja, naj~e{}e ku}i, a
kad nema svadbi, nema ni iznajmljivanja
ven~anica. Mnogi su planirana ven~anja
upravo zato i odlo`ili „dok ovo ne pro-
|e“. Ali ne prolazi. 

Nekako je ~udno, pomalo i tu`no se-

deti okru`en ven~anicama koje niko ne
tra`i. Ne po~inje se lako ni novi posao jer
je u ovaj mnogo ulo`eno. Ne mo`e ni da
zatvori salon jer nema kome da proda to-
liko ven~anica koje ~ekaju mlade jer de-
latnost prakti~no vi{e ne postoji. Daca mi
pokazuje fotografije nekih ven~anja. Is-
ti~e kako je zahvalna gazdama lokala ko-
ji su imali razumevanja i smanjili su ki-
riju. Svakog dana dolazi u svoj salon za
iznajmljivanje ven~anica. Barem na ne-
koliko sati. Sedi i ~eka, ka`e. ̂ eka da sta-
ne pandemija ili da dr`ava reaguje. Re~
je o poslu od koga `ivi mnogo ljudi, a to
su naj~e{}e i porodi~ni poslovi. Mnogi
mladi ljudi su odlo`ili svoje snove. Neki
od tih snova su i ven~anje i svadba. I „po-
znata cura u belom“. Fotografije koje se
~uvaju do kraja ̀ ivota. Kao kad se zamoli
vreme da stane kako bi ostali zauvek ona-
kvi kakvi volimo da jesmo: nasmejani,
razigrani, zagrljeni, elegantni, radosni, le-
pi. I mladi. Indira Had`agi} Durakovi}

Istra`ivanje CINS
Istra`ivanje CINS-a pokazuje da je Op{tina Nova Varo{ godinama legalizovala objek-

te, a da nije tra`ila saglasnost Zavoda za za{titu prirode {to je bila du`na, jer se objek-
ti nalaze u prvoj zoni sanitarne za{tite. Prema tvrdnji CINS, op{tinskim re{enjem o oza-
konjenju iz 2016. godine legalizovan je objekat Dragana Matijevi}a, novovaro{kog
preduzetnika i politi~ara, bez saglasnosti Zavoda, iako se nalazi u prvoj zoni sanitarne
za{tite voda. To je kasnije postao model po kom su ozakonjeni i drugi objekti - najma-
nje 14 u okviru rezervata, od 2016. do septembra 2020. godine, navodi se u ovom is-
tra`ivanju.

Pod za{titom koju
retko ko po{tuje: 

Radoinjsko jezero
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Dr`ava nema razumevanja
Kako je dr`ava reagovala, da li je bilo ikakve pomo}i za one koji su bili uklju~eni u

vrlo razgranat posao vezan za svadbe?
- Mi smo se priklju~ili „ivent industriji“ koju ~ine vlasnici salona za ven~anice, sala za

iznajmljivanje, fotografi, dekorateri, muzi~ari. Poku{ali smo da skrenemo pa`nju dr-
`ave da smo ugro`eni. Bilo je okupljanja i kod Narodne skup{tine u Beogradu, ali je bi-
lo slabo i medijski propra}eno. Dr`ava nije prepoznala na{ problem kao poseban. Stigla
je pomo} kao i ostalima, odnosno tri puta po 30.000 dinara i dva puta po 18.000 dina-
ra. To nije dovoljno ni za kiriju i doprinose, a gde su ostali izdaci. Ovo je zaista te`ak pe-
riod. Moja koleginica je rekla da sve li~i na ru`an san, a kad se probudimo mnogi od nas
bi}e mnogo gladni, ka`e Daca Sadagi}. 

Svakog dana 
dolazi u svoj 

salon barem na 
nekoliko sati: 

Daliborka Sadagi}
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U Novoj Varo{i otvorena Kancelarija Zadru`nog saveza Srbije 

[anse u ̀ enskom zadrugarstvu 
Nova Varo{ - U op{tini Nova Varo{

ima potencijala za formiranje i rad
`enske zadruge, u okviru koje bi udru-
`ene preduzetnice u agro biznisu una-
predile proizvodnju, lak{e plasirale
svoj specijalizovani proizvod, ostvarile
ve}i profit, bile konkurentnije na tr`i-
{tu, same sebi obezbedile radno mesto,
ali i imale bolji pristup doma}im i ino-
stranim finansijskim fondovima, za-
klju~ak je sa pre nekoliko dana odr`a-
nog sastanka u Domu kulture „Jovan
Tomi}“ kojem su prisustvovali pred-
stavnici Zadru`nog saveza Srbije, Op-
{tinske uprave, Regionalne razvojne
agencije Zlatibor i novovaro{kih pred-
uzetnica. 

- U Srbiji je trenutno aktivno svega
10 `enskih zadruga, od kojih je polovi-
na poljoprivrednih. @ene sa ovog pod-
ru~ja koje su u sferi agrara bi trebalo da
iskoriste tu {ansu, ujedine se, fokusira-
ju se na jedinstveni proizvod, urade do-
bar projekat i ve} ove godine se pojave
na konkursima resornih ministarstava
- rekao je Nikola Mihajlovi} iz Zadru-
`nog saveza Srbije. On je najavio da }e

uskoro biti raspisan javni poziv Vladi-
nog sektora za brigu o selu za dodelu
bespovratnih sredstava za nabavku
opreme na polju povrtarstva, kvalitet-
nih grla stoke, kao i sadnog materijala.

Zamenik predsednika op{tine dr
Branko Bjeli} pozvao je Novovaro{an-
ke da se ohrabre i okupe oko zajedni~-
ke ideje i inicijative u ovoj oblasti, a da

}e svu potrebnu podr{ku dobiti od
strane lokalne samouprave, bilo da je
re~ o savetodavnoj, ili podr{ci u izra-
di projekata odnosno konkurisanja na
javnim pozivima resornih ministar-
stava ili inostranih donatorskih orga-
nizacija. 

- Op{tina je ovih dana u Novoj Va-
ro{i otvorila Kancelariju zadru`nog sa-

veza Srbije, koja }e biti subregionalnog
karaktera i osim ovda{nje, pokrivati i
op{tine Prijepolje, Priboj i Sjenica.
Kancelarija }e biti ~vrsta spona izme|u
poljoprivrednika, lokalne samouprave
i ZSS - kazao je Bjeli}, pojasniv{i da se
kancelarija nalazi u prizemlju zgrade
Op{tinske uprave i radi}e ponedeljkom
i petkom (od 10 do 15 sati). R. P. 

Privremeno 
re{enje: Banjica
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Turisti~ki potencijal: Zlatar 

Sa skupa u Domu kulture 
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Prijepolje - Ko je i kada postavio
oznake koje upu}uju da je re~ o „edu-
kativnoj stazi“ iako je re~ o neure|e-
nom gradili{tu, odnosno nedefinisa-
nom prolazu koji vodi do tunela, a na
koji se svakog trena obru{avaju gomi-
le kamenja i gromade stena? To je pr-
vo pitanje koje bi postavio svaki pravi
Prijepoljac, odnosno svako ko godina-
ma obilazi ovaj teren i dobro ga po-
znaje, jer je re~ o veoma opasnom me-
stu, ni malo pogodnom za „edukaci-
ju“, a jo{ manje za „sedenje na klupi“
zarad u`ivanja u krajoliku. No, kako
stoji na „putokazu“ re~ je o nekakvom
projektu prekograni~ne saradnje Srbi-
je i Bosne i Hercegovine, koji je podr-
`ala Evropska unija, a u kome je u~e-
stvovalo Javno preduze}e „Srbija{u-
me“. 

Neshvatljivo je da bez ikakve odgo-
vornosti mo`e ne{to sli~no da se ~ini,
iako je opasan celi prilaz tunelima, ko-
ji su se u kanjonu Mile{evke gradili
decenijama i trebalo je da budu deo
puta koji povezuje Prijepolje i Sjenicu,
ali su radovi prekinuti devedesetih go-
dina i nisu nastavljeni. Formalno, to je

jo{ gradili{te, potpuno nebezbedno, a
staza krivuda izme|u stenovitih brda i
ambisa kojim te~e re~ica Mile{evka,
kroz jedan od najatraktivnijih predela
prijepoljske op{tine. Potporni zidovi
koji su nekada ura|eni, kako bi obez-
bedili trasiranje budu}eg puta od ob-
ru{avanja stena, davno su popustili, a
gomile kamenja nesmetano se surva-
va sa visokih litica. Sve je podstaknu-
to i nekontrolisanom eksploatacijom
ovog kamena koji se koristi i za nasi-
panje puteva, odnosno za razne gra|e-
vinske radove, a zbog boje je atrakti-
van i za izradu ukrasnih fontana koje
su veoma popularne poslednjih godi-
na, pa se mogu videti ~esto automobi-
li, parkirani ispod litica u ~ije se gepe-
ke trpa kamenje.

Me|utim, da se na ovoj divljoj tra-
si ne{to naziva zvani~no i obele`eno
„edukativna staza“ zaista je neverovat-
no. Opasna neodgovornost kulminira
strelicom koja predstavlja „putokaz“
koji neupu}enim ukazuju kuda treba
da idu. A znate li kuda je to?! To je di-
vlja stazica koja zaobilazi jedan od tu-
nela i koja je bukvalno zatrpana kame-

njem koje se obru{ava, a nekoliko sto-
pa deli je od ponora dubokog nekoli-
ko desetina metara. 

Da ironija bude kompletna ili slika
potpune neodgovornosti onih koji re-
alizuju ovakve projekte i onih koji ula-
`u pare ne proveravaju}i stvarno sta-
nje na terenu, govore postavljene dr-
vene klupe na krajnje nerazumnim
mestima, odnosno ispod samih litica
sa kojih se obru{avaju ogromni koma-
di stena.

Umesto da se javna preduze}a i od-
govorni potrude da ovaj teren ograde,
odnosno stave rampe kako bi spre~ili
da neupu}eni uop{te prolaze ovuda
jer se mo`e dogoditi tragi~na nesre}a,
de{ava se suprotno. Upravo oni koji bi
trebalo da su odgovorni, zarad para iz
raznih fondova koji stoje „na izvolte“
bez da se proverava bilo kakav javni
interes, odr`ivost ili trajnost, postaju
krajnje ravnodu{ni. Da sve bude kom-
pletno - mnogi postavljeni putokazi i
oznake, ve} su popadali sa grana drve-
}a ili jeftino ura|enih drvenih panoa
koji }e trajati godinu ili dve. 

I. H. Durakovi}

Edukativna staza u kanjonu Mile{evke 

Pazi, opasno po ̀ ivot
Novovaro{ki srednjo{kolci i Kancelarija za mlade 

u nacionalnoj akciji „Vr{njaci vr{njacima“

Pokloni ure|aj -
olak{aj {kolovanje

Nova Varo{ - Prema podacima iz ne-
davnog istra`ivanja Unije srednjo{ko-
laca Srbije, vi{e od 15 odsto |aka nema
pristup nastavi na daljinu jer nemaju
kompjuter, savremeni mobilni telefon,
tablet ili laptop ra~unar. Kako bi se ove
nejednakosti prevazi{le, Unija je pokre-
nula nacionalnu kampanju „Vr{njaci
vr{njacima“, koja ima za cilj prikuplja-
nje ure|aja, a potom i njihovu distribu-
ciju |acima slabijeg imovinskog stanja.
Akciji su se ovih dana priklju~ili i U~e-
ni~ki parlament Srednje {kole u Novoj
Varo{i, kao i op{tinska Kancelarija za
mlade.

- Akcija je pokrenuta i sa idejom
promocije me|ugeneracijske solidar-
nosti i empatije, koja }e pomo}i da ve-
liki broj |aka aktivno prati nastavu, ali
i u~estvuje u dru{tvenom ̀ ivotu - ka`e
~lanica U~eni~kog parlamenta i akti-
vistkinja lokalne KZM Vanja Kutle{i},
u~enica drugog razreda ovda{nje Sred-
nje {kole. Ona isti~e da je u prethodnih
par dana, koliko akcija traje, prikuplje-
no nekoliko mobilnih telefona, ali se
o~ekuje da odaziv donatora bude zna-
~ajniji u narednom periodu. Vanja do-
daje da svi zainteresovani da pomognu
vi{e informacija mogu dobiti putem te-
lefonskog broja 063/ 1059423. 

U KZM i U~eni~kom parlamentu
poja{njavaju da u obzir dolaze o~uvani
„pametni“ telefoni, laptopovi i tableti.
Punja~i su po`eljni, ali ne i obavezni .

Ina~e, istra`ivanje na temu dostup-
nosti nastave na daljinu sprovelo je i
Ministarstvo prosvete. Na uzorku od
gotovo 15 hiljada zaposlenih u obrazo-

vanju, anketa je pokazala da su najve}i
problemi sa kojima su se prosvetari su-
o~avali tokom realizovanja onlajn na-
stave u 52,3 procenta dostupnost re-
sursa i tehnologije u~enicima, a ~ak
37,4 odsto dostupnost resursa i tehno-
logije samom nastavni~kom odnosno
profesorskom kadru. Do sli~nih rezul-
tata do{li su i u Uniji srednjo{kolaca, ~i-
je je istra`ivanje pod nazivom „Pregled
srednjo{kolskog `ivota tokom pande-
mije“ pokazalo da gotovo 38 posto |a-
ka ra~unar „deli“ sa uku}anima, a da
njih 14,7 procenata nema pristup na-
stavi usled nedostatka ra~unara ili tele-
fona. 

- Tek je korona pokazala da mnoga
deca nemaju pristup digitalnom onlajn
`ivotu, u koji se, ina~e, sve preselilo. [to
zna~i da pored nemogu}nosti pristupa
obrazovanju, nemaju ni mogu}nost
povezivanja sa vr{njacima - nagla{ava
Milica Batri~evi}, pokreta~ica inicijati-
ve odnosno akcije „Vr{njaci vr{njaci-
ma“.  Onlajn nastava je trenutno zastu-
pljena u ve}ini zemalja Evropske unije,
a koje su preduzele razli~ite mere kako
bi se obezbedila podr{ka ekonomski
najugro`enijim doma}instvima. Tako
je, recimo, u [paniji usvojen zakon ko-
ji predvi|a da porodice sa decom koja
dobijaju {kolski obrok imaju pravo na
nov~anu pomo} ili direktnu zalihu hra-
ne tokom zatvaranja {kole. Vlada Ho-
landije je izdvojila 2,5 miliona evra za
kupovinu prenosnih ra~unara za u~e-
nike op{teg i stru~nog obrazovanja ko-
ji kod svojih ku}a nemaju odgovaraju-
}u opremu. R. P. 

Op{tina Nova Varo{ u projektu koji finansira slova~ka razvojna agencija 

Pomo} eksperata u izradi plana razvoja 
Nova Varo{ - Pomo} u izradi ovog za

op{tinu strate{kog dokumenta, koji ob-
uhvata period od 2022.do 2029.godine,
pru`i}e Stalna konferencija gradova i
op{tina (SKGO). Projekat }e se finansi-
rati bespovratnim sredstvima Slova~ke
razvojne pomo}i (Slovakia Aid). 

- U okviru ovog Programa, novova-
ro{koj op{tini bi}e pru`ena ekspertska
podr{ka u izradi analize lokalnih kapa-
citeta za sprovo|enje klju~nih razvoj-
nih funkcija, koja }e poslu`iti da se oja-
~aju kapaciteti lokalne uprave, zna~aj-
ni u izradi Plana razvoja op{tine kao
klju~nog dokumenta, ina~e, propisa-
nog Zakonom o planskom sistemu Re-
publike Srbije - poja{njava dr Branko
Bjeli}, zamenik predsednika op{tine, i
dodaje da je re~ o pomo}i renomiranih
organizacija i stru~njaka u ovoj oblasti.
A da je odabir ovda{nje lokalne samo-
uprave za realizaciju ovog Projekta jo{
jedan dokaz da se na{a op{tina bavi
planiranjem na stru~an i temeljan na-

~in.  U lokalnoj upravi dodaju da pro-
jekat „Javne i privatne finansije -obez-
be|ivanje odr`ivih zajednica unapre-
|enjem planiranja lokalnog razvoja u
Srbiji“ predstavlja drugu fazu progra-
ma lokalnog razvoja. A koji se bavi pri-
menom koordinacije javnih politika u
JLS, sve u skladu sa va`e}om zakon-
skom regulativom. 

Prema re~ima {efice Op{tinskog
odeljenja za privredu i lokalni eko-
nomski razvoj Marijane \oki}, Plan
razvoja Op{tine Nova Varo{ predsta-
vlja dokument naj{ireg obuhvata i zna-
~aja za jedinicu lokalne samouprave.
Nedavnom odlukom Skup{tine op{ti-
ne da se pristupi izradi ovog planskog
dokumenta, prakti~no je zapo~eo
kompleksan posao koji }e u ovda{njoj
administraciji intezivno raditi u nared-
nom periodu. 

- Pripremne radnje smo ve} zapo-
~eli, a one podrazumevaju dva va`na
koraka. Prvi je sa~injavanje izve{taja o

analizi postignutih rezultata iz Strate-
gije razvoja op{tine od 2010.do 2020.
Analiza je, ina~e, pokazala da je u tom
periodu najvi{e ura|eno na polju una-
pre|enja lokalne infrastrukture i u
oblasti turizma. Drugi korak je analiza
potencijalnih u~esnika u izradi Plana,
a koji bi na razli~ite na~ine, sa razli~i-
tim uticajem mogli da u~estvuju odno-
sno pru`e doprinos ovom procesu -
ka`e Marijana \oki}. Ona nagla{ava
da bi uskoro trebalo da bude formiran
stru~ni tim za izradu Plana razvoja op-
{tine Nova Varo{. U njegovom sasta-
vu, pored nosilaca najva`nijih funkci-
ja, bi}e posebne, interne radne grupe
iz gotovo svih oblasti `ivota i rada lo-
kalne zajednice. \oki} dodaje i da su
na posebnom baneru op{tinskog sajta
„oka~ena“ sva dosada{nja strate{ka
dokumenta, kao i da }e to biti praksa i
za naredni period, a sa ciljem bolje vi-
dljivosti i transparentnosti lokalne sa-
mouprave.  R. P. 

Izborna skup{tina Dobrovoljnog 
vatrogasnog dru{tva „Zvezda“ 

Amer ̂ i~i} novi predsednik
Nova Varo{ - Nakon punih 12 godina, Dobrovoljno vatrogasno dru{tvo

„Zvezda“ iz Nove Varo{i dobilo je novo rukovodstvo. Na nedavno odr`anoj
izbornoj Skup{tini, za predsednika organizacije izabran je Amer ̂ i~i} (51),
pripadnik ovda{njeg odeljenja Vatrogasno-spasila{ke jedinice i ~lan dru{tva
jo{ od 1983. godine. 

- Ponovno okupljanje i odr`avanje izborne Skup{tine nakon vi{e od jed-
ne decenije pokazuje ~vrstu nameru dela ~lanstva da se Vatrogasno dru{tvo
ponovo aktivira, a u budu}nosti i
intenzivira svoje aktivnosti. Dru-
{tvo je od osnivanja, davne 1950-
te godine, pa sve do pre petnae-
stak i vi{e godina, bilo jedno od
najprepoznatljivijih u ovom delu
Srbije. Igralo je va`nu ulogu u
dru{tvenom ̀ ivotu Nove Varo{i i
poku{a}emo da mu zajedni~kim
zalaganjem vratimo bar deo sta-
rog sjaja - rekao je novoizabrani
predsednik „Zvezde“, uz obe}anje
da }e se truditi da bude dobra
spona izme|u profesionalne va-
trogasno-spasila~ke jedinice i do-
brovoljaca. 

Na skupu je ocenjeno da se ve} u narednim danima statut i poslovnik
dru{tva moraju usaglasiti sa novom zakonskom regulativom, a sve nared-
ne akcije novi predsednik radi}e u saglasju sa novim ~lanovima Izvr{nog i
Nadzornog odbora, u ~ijem je sastavu ukupno 12 aktivista. Cilj je da se, izme-
|u ostalog, ~lanstvo „Zvezde“ organizuje, omasovi i podmladi.“Tra`imo od
novog rukovodstva maksimalnu anga`ovanost i rad, a ne kao dosada. Da
Dru{tvo potpuno zamrzne sve svoje aktivnosti, a da na skup{tinu ~ekamo
vi{e od deset godina“, bila je jedna od sugestija koja se mogla ~uti od ~lano-
va „Zvezde“. R. P. 

Amer ^i~i}

Atraktivan predeo, ali i opasna staza
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SPORT

Novi Pazar - Novi Pazar je za sedam
superliga{kih sezona do duela sa Voj-
vodinom u Novom Sadu (me~ igran u
sredu) odigrao 222 utakmice u najja-
~oj ligi. Bilans je 63 pobede, 55 remija
i 104 poraza, postignuto je 215 golova,
primljeno 308. Najbolji skor datira iz
doba trenera Milorada Kosanovi}a
(2014/15) - peto mesto i 47 bodova iz
dana{nje perspektive izgledaju kao ne-
dosti`an skora{nji cilj. Jedino tada
{ampionat je zavr{en sa pozitivnom
gol razlikom (39:28). Realnost je da se
rekordan broj datih golova iz tog {am-
pionata prema{i ve} u teku}em prven-
stvu. Potrebno je da se u preostalih de-
vet utakmica postignu jo{ samo ~etiri
gola (u statistiku nije u{la utakmica
protiv Vojvodine). Jo{ je zanimljivije
da je izjedna~en i prosek golova iz tog
prvenstva (1,3). Najvi{e pogodaka u
mre`i Novog Pazara vi|eno je u odla-
ze}oj sezoni iz Superligi (2016/17), ~ak
68 ili 1,83 po utakmici.

Plave su ove sezone vodila trojica
trenera (Kola{inac, Batak i Berber),
{to se savr{eno uklapa u prosek {efova
struke koji su sedeli po sezoni na klu-
pi Novog Pazara. Aktuelni {ef Davor
Berber je na najboljem putu da sa naj-
manjim brojem utakmica dospe me-
|u top deset trenera u pojedinim kate-
gorijama. Broj golova (12), bodova
(devet) i pozitivna gol razlika (12:6) su
parametri koji su ga ve} uvrstili me|u
deset najboljih. Berber je i prvi trener
u klubu koji je na to mesto do{ao sa
pozicije prvog pomo}nika, ne ra~una-
ju}i Izeta Ljaji}a i njegovo ~esto preu-
zimanje ekipe.

Davor Berber je 21. trener Novog
Pazara u Superligi. Nikada se nije do-
godilo da jedan {ef struke po~ne i zavr-
{i prvenstvo. Najvi{e ih je bilo u razo-
~aravaju}oj sezoni 2016/17. Klub je na-
pustio Superligu i na tom putu su ga
vodila ~ak {estorica stru~njaka (Mari},
Govedarica, Ljaji}, Vu~i}evi}, Husei-
novi}, Ne{ko Milovanovi}). Najmanje
promena (dve) bilo je kada je ekipi i{lo,
ali ni tada se nije dogodilo da jedan tre-
ner provede tim kroz kompletno pr-
venstvo (2013/13 i 2014/15). Dvaput je
stru~njak koji je zavr{io jedan {ampio-
nat predvodio tim i u jednom delu na-
rednog (Bekvalac i Mari}).

Statistika, utisak, apsolutno svi pa-
rametri govore da je za Milorada Ko-
sanovi}a rezervisano mesto na pijede-
stalu. Najdu`e, u 24 utakmice, je vodio
tim, isti broj me~eva sakupio je i Zo-
ran Mari}, ali tako {to je ekipu proveo
kroz dva nepotpuna {ampionata i
kroz plej - aut. Jedini stranac koji je se
grejao na u`arenoj Pazarovoj klupi je
Dragi Kanatlarovski (Severna Make-
donija). Iako su se uprave kluba ~esto
menjale naj~e{}e su se odlu~ivale za
trenere sa podru~ja Vojvodine, u se-
dam slu~ajeva. Trojica trenera ~ija je
karijera, igra~ka ili trenerska, vezana

za Crvenu zvezdu (Kosanovi}, Njegu{,
Kanatlarovski) i dvojica iz Partizana
(Vu~i}evi}, Ivan~evi}) vodila su Novi
Pazar.

U sudarima sa dva na{a najuspe-
{nija kluba, Crvenom zvezdom i Par-
tizanom, isti~u se trojica trenera. Mi-
lorad Kosanovi}, tri puta je bez pora-
za vodio „plave“ protiv ve~itih, Zvezdu
je pobedio na Gradskom stadionu
(2:1), sa Partizanom oba puta, na do-
ma}em i gostuju}em terenu, remizi-
rao je istovetnim rezultatom (1:1). Pe-
tar Kur}ubi} jedini je ostavio stopro-
centan bilans, vodio je tim protiv crno
- belih u pobedi (3:2) u Pazaru, dok
Kenan Kola{inac ima polovi~an skor,

poraz od Crvene zvezde u Beogradu
(0:3) i pobeda nad Partizanom u No-
vom Pazaru (3:2). 

^etvorica nemaju pobedu sa Paza-
rom (Ivanovi}, Nenad Milovanovi},
Ljaji} i Huseinovi}). Tim koji su vodi-
li Ivanovi}, Milovanovi} i Huseinovi}
sve utakmice je izgubio. Jedini koji je
ekipu predvodio u dva razli~ita perio-
da je Neboj{a Vu~i}evi} (2013 i 2017). 

Dvojica su posle rada u Novom Pa-
zaru postali selektori mlade reprezen-
tacije Srbije (Mladen Dodi} i Nenad
Milovanovi}), jedan je pre dolaska u
klub bio na ~elu omladinske selekcije
(Zoran Mari}). Aktuelni {ef Davor Ber-
ber bio je pomo}nik Zoranu \or|evi-

}u u reprezentaciji Banglade{a, a radio
je i u stru~nom {tabu selekcije Mongo-
lije. Nikada pre Novog Pazara nije vo-
dio neki superliga{ki klub u Srbiji.

Pojedinci su samo proleteli kroz
klub. Izra`eno u brojkama ~itav jedan
tim, njih 11 sastavio je ekipu na manje
od deset utakmica. Po ~emu }emo ih,
izme|u ostalog, pamtiti? Mihajla Iva-
novi}a kao nekog ~iji sastav nije niko-

ga pobedio i nikome nije dao gol, isti
slu~aj je i sa Nenadom Milovanovi-
}em. Trag Ljubomira Ristovskog je ve-
liki samo zato {to je pod njegovom ko-
mandom Novi Pazar upisao prvu su-
perliga{ku pobedu (Smederevo1:0),
dok je harizmati~ni Dragoljub Bekva-
lac ostvario ne{to {to je raritet za Novi
Pazar, na debiju je pobedio kao gost
(Borac 2:0). Mag „katana}a“ Slavenko
Kuzeljevi} zadr`ao se vrlo kratko u
klubu, ali je ve} na prvoj utakmici po-
tvrdio da je majstor da odigra na go-
stovanju bez golova (Radni~ki - Novi
Pazar 0:0). Milan Milanovi} zabele`io
je najbolju jesenju sezonu u istoriji klu-
ba (6.mesto), a njegov naslednik Zoran
Njegu{ pamti}e se kao prvi koji je uzeo
skalp Vojvodini (2:0). Dragi Kanatla-
rovski sedeo je na klupi u samo pet
utakmica, a ekipu je ostavio sa pozitiv-
nom gol razlikom (7:6), a od brojnih
velikih igara i rezultata Milorada Kosa-
novi}a najvi{e }e se pamtiti prva pobe-
da Novog Pazara nad Crvenom zve-
zdom (2:1). Petar Kur}ubi} je nastavio
tamo gde je njegov prethodnik stao
dodav{i i prvu pobedu protiv Partiza-
na (3:2).

Mladen Dodi} je zanimljiv po neo-
bi~nom bilansu u osam utakmica, kod
ku}e njegov sastav nije primio gol, a
na strani ga nije postigao. Radmilo
Ivan~evi} je debitovao na najgori mo-
gu}i na~in, porazom na Gradskom
stadionu od Mladosti (1:3), dok je Zo-
ran Mari} uspe{no proveo tim kroz
nezgodni plej - aut, ali je i rekorder po
broju poraza (12). Zoran Govedarica
je pobedio samo u prvoj utakmici
(Radni~ki Ni{ 1:0), Izet Ljaji} izgubio
je svih {est utakmica. Neboj{u Vu~i}e-
vi}a u prvom mandatu ispadanja je
spasio duel poslednjeg kola OFK Beo-
grada i BSK (1:1), dok je u drugom
upisao prvu i jedinu pobedu van
Gradskog stadiona (1:0 u Lu~anima).
Saudin Huseinovi} je sastavio tim ~iji
je najve}i domet bio jedan gol dat Par-
tizanu, da bi Ne{ko Milovanovi} za-
tvorio prvo superliga{ko poglavlje Pa-
zara ispadanjem u ni`i rang.

Drugo poglavlje startovalo je pro-
{log leta sa Kenanom Kola{incem. Ia-
ko bez mnogo iskustva na najve}oj
sceni iza sebe je ostavio dva rezultata
kakvim ne mo`e da se pohvali niko od
trenera, u istoj polusezoni pobedio je
Partizan (3.2) i Vojvodinu (3:1), dodu-
{e, uz njegovo ime stoji i najte`i poraz
(TSC 0:7). Radoslav Batak je tek u ~e-
tvrtom poku{aju osvojio tri boda, dok
Davor Berber, za sada, zna samo za
pobede ku}i i poraze na strani (bez
utakmice Vojvodina - Novi Pazar).

Svi treneri FK Novi Pazar vi|eni brojkama

Za 21. vek 21 trener
Prvoslav Le{evi}

Svi parametri govore 
da je za Milorada 
Kosanovi}a rezervisano
mesto na pijedestalu 

Ljaji} za Ginisa
Jedinstven slu~aj u superliga{kim

okvirima je Izet Ljaji}. Od 222 utakmice
Novog Pazara u eliti na 161 bio je prvi
pomo}nik. Uz ekipu se nije na{ao samo
u prvom delu sezone 2012/13. u stru~-
nom {tabu Bekvalca (zbog {kolovanja za
UEFA PRO licencu), nije sara|ivao ni sa
Mladenom Dodi}em i Neboj{om Vu~i}e-
vi}em u njegovom drugom mandatu.
Dvanaest puta je samostalno sastavio
tim, u {est me~eva kao zvani~ni {ef
stru~nog {taba i isto toliko u o~ekivanju
dolaska novog trenera. Izme|u odlaska
Kuzeljevi}a i dolaska Vu~i}evi}a vodio je
tim protiv BSK (1:1) i Donjeg Srema (po-
raz u gostima 3:0). Pre nego }e ekipu
preuzeti Milanovi} predvodio je Pazar u
antologijskoj utakmici sa Partizanom u
Beogradu (3:4). U o~ekivanju dolaska
Kosanovi}a izgubio je od Crvene zvezde
na Marakani (2:0). Dovr{io je i kratke
epizode Dodi}a (Javor 1:1) i Govedarice
(Vo`dovac - N. Pazar 2:0). Dakle, bio je
direktni akter na ~ak 173 superliga{ke
utakmice Novog Pazara.

Izet Ljaji} na utakmici Novi Pazar-Borac

TRENERSKE POBEDE
MILORAD KOSANOVI] 11
MILAN MILANOVI] 7
DRAGOLJUB BEKVALAC 6
ZORAN MARI] 6
KENAN KOLA[INAC 4
ZORAN NJEGU[ 4
NEBOJ[A VU^I]EVI] 4
LJUBOMIR RISTOVSKI 4
MLADEN DODI] 3
DAVOR BERBER 3

EFIKASNOST 
(BROJ GOLOVA 
EKIPE KOJU JE VODIO TRENER) 

MILORAD KOSANOVI] 31 (1.291)
DRAGOLJUB BEKVALAC 26 (1.130)
ZORAN MARI] 22 (0.666)
MILAN MILANOVI] 18 (1.285)
KENAN KOLA[INAC 15 (1.071)
ZORAN NJEGU[ 14 (0.933)
LJUBOMIR RISTOVSKI 13 (0.764)
DAVOR BERBER 12 (2,4)
NEBOJ[A VU^I]EVI] 12 (0.758)
PETAR KUR]UBI] 9 (1.285)
RADOSLAV BATAK 9 (0.642)

Davor Berber aktuelni 
trener Novog Pazara 
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Donacija ES komerca kovid bolnicama

Zdrava hrana za pacijente i medicinare 
Prijepolje - „Volim dobro u ljudima“

slogan je koji se i ovoga puta pokazao
kao veza izme|u ES komerca, jednog
od najboljih i najuglednijih preduze}a
sa ovih prostora i ljudi kojima je po-
trebna humana podr{ka. ES komerc je
svoje organske proizvode zdrave hra-
ne, u vrednosti od po 314.000 dinara,
donirala najpre pribojskoj bolnici, ko-
ja je ve} nekoliko meseci u kovid siste-
mu, a potom i Zdravstvenom centru
U`ice, kako bi se okrepili bolesnici i
medicinsko osoblje. 

- Re~ je o na{im organskim proizvo-
dima, odnosno sokovima, d`emovima
bez {e}era i testenini. Naravno da nas
je motivisala ~injenica da je i zaposle-
nima, svom medicinskom osoblju i pa-
cijentima veoma te{ko i nekako smo
`eleli da ovim gestom doprinesemo da
kovid bolnice budu vi{e u fokusu jav-
nosti, da skrenemo pa`nju i drugim
donatorima. U ovim te{kim i stresnim
danima svi trpimo pritisak i ovo je pri-
lika da kao preduze}e pru`imo podr-
{ku obolelim i zdravstvenim radnici-
ma, ka`e izvr{ni direktor preduze}a
D`enan Jusovi}. ES komerc kao najve-
}i proizvo|a~ zdrave hrane ostvaruje

izvanredne rezultate, a posebno kad je
re~ o organskoj testenini koja se nalazi
u najve}im prodajnim trgovinskim
lancima u Srbiji. 

- Ovo je i na~in da se promovi{e
zdrava, organska hrana, proizvodi iz
na{eg kraja, a na{ cilj je kao u uvek pre

svega humanost i podr{ka ljudima, isti-
~e Jusovi}, koji je ovu donaciju uru~io
direktoru Zdravstvenog centra U`ice dr
Milo{u Bo`ovi}u. Zahvaljuju}i se na
ovom izvanrednom gestu, ali i na kvali-
tetnim namirnicama koje su potrebne i
pacijentima, ali i osoblju bolnice, dr Bo-

`ovi} je jo{ jednom naglasio da je neop-
hodno da u borbi sa opakim virusom
budemo zajedno, sa nagla{enom odgo-
vorno{}u i brigom kako za sebe tako i za
druge jer je saradnja na svim nivoima
ono {to vodi ka prevazila`enju te{ke
epidemiolo{ke situacije.  I. H. D.

Crveni krst poma`e 
siroma{ne

Novi Pazar - Pandemija korona virusa dodatno je opteretila porodice
lo{eg materijalnog stanja. Crveni krst u Novom Pazaru nastoji, da pre-
ko me|unarodnih donatora, obezbedi pomo} za takve porodice.

Pomo} se u kontinuitetu deli od septembra pro{le godine. Sekretar-
ka novopazarskog Crvenog krsta Ljiljana Kosti} ka`e da je, u septembru,
oktobru i novembru pro{le godine, pomo} dobilo 150 romskih porodica,
a u decembru i januaru jo{ 250 porodica Roma. Pomo} su dobila raselje-
na lica. Donator je bila nema~ka agencija GIZ.

Za lokalno siroma{no stanovni{tvo, u decembru pro{le i januaru ove
godine, nov~anu pomo} obezbedila je Me|unarodna federacija Crvenog
krsta i Crvenog polumeseca. Po 14.600 dinara dobilo je 100 porodica. Isti
donator je obezbedio i 100 paketa hrane. Nov~anu i pomo} u hrani dobi-
lo je 60 odsto korisnika socijalne pomo}i Centra za socijalni rad, a 40 od-
sto su porodice koje su se obra}ale Crvenom krstu za pomo}. Nema~ki
GIZ je pakete pomo}i obezbedio i za po 30 porodica Saveza gluvih i na-
gluvih i Mentalno nedovoljno razvijenih osoba. S. N.

Cementara u Pljevljima
Pljevlja- Predsjednik Op{tine Pljevlja Igor Golubovi} najavio je grad-

nju cementare u tom gradu. U jutarnjem programu RTCG, Golubovi} je
izjavio da su Pljevlja idealna lokacija za proizvodnju cementa, zbog
prirodnih bogatsava i dobre sirovinske baze. Prema njegovim rije~ima,
lokalna uprava taj projekat ne mo`e sama da iznese, ali mo`e da stvori
dobre uslove za budu}u fabriku cementa. S. D.

Donacija proizvoda prijepoljske
firme Zdravstvenom centru U`ice 
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SO Bijelo Polje usvojila Izvje{taj 
o radu predsjednika Op{tine 

^vrsta podr{ka Smolovi}u
Bijelo Polje - Na posljednjoj sjednici

Skup{tine op{tine Bijelo Polje, usvojen
je Izvje{taj o radu predsjednika Op{tine
za 2020. godinu Petra Smolovi}a (DPS)
u kome se navodi da je lokalna samou-
prava realizovala najve}i dio planiranih
aktivnosti i pored pandemije koronavi-
rusa. Izvje{taj su odbornici usvojili sa 21
glasom za, sedam protiv i jednim uzdr-
`anim.

Govore}i pred odbornicima, pred-
sjednik bjelopoljske op{tine Smolovi} je
istakao da su bud`etska stabilnost i
u{tede na svim nivoima obezbijedili
normalno funkcionisanje lokalne sa-
mouprave i u godini pandemije u kojoj
se sve plate prema zaposlenima i povje-
riocima izmiruju redovno. „I pored ne-
povoljne finansijske situacije izazvane
pandemijom koronavirusa, ostvarenje
bud`eta Op{tine Bijelo Polje za
2020.godinu iznosi 106,98 odsto, pre-
ma preliminarnim podacima, jer se

Odluka o zavr{nom ra~unu bud`eta
donosi do kraja maja teku}e godine“,
rekao je Smolovi}, a prenosi op{tinska
informativna slu`ba. Smolovi} je pod-
sjetio da je Op{tina uspjela da odr`i sta-
bilnost javnih finansija i pored ~injeni-
ce {to se u izvje{tajnom periodu Crna
Gora suo~ila sa pandemijom virusa ko-
vid-19, ali i da nastavi sve kapitalne pro-
jekte i da uz pomo} partnera realizuju
zna~ajne investicije iz oblasti lokalne i
komunalne infrastrukture.

On je kazao da se u Op{tini Bijelo
Polje uz podr{ku Vlade Crne Gore, rea-
lizuju strate{ki projekti od dr`avnog
zna~aja \alovi}a pe}ina, Ski centar Bje-
lasica i Projekat izgradnje kolektora sa
postrojenjem za pre~i{}avanje otpad-
nih voda. „Za Bijelo Polje je veoma zna-
~ajno da se kapitalni projekti u turizmu
dovedu do kraja“, istakao je predsjed-
nik bjelopoljske op{tine. 

C. D.

U DVE RE^I

BLOKIRANA DEPONIJA GOVE\AK
Sjenica, Nova Varo{ – Nezadovoljni me{tani nekoliko sela koja se nalaze izme|u Nove Varo{i

i Sjenice blokirali su, pre dva dana, vozilima Javnog komunalnog preduze}a iz Sjenice ulaz u de-
poniju Gove|ak. Otpad iz Sjenice dovozi se skoro 14 godina na ovu deponiju, prenosi agencija RI-
NA. Svakodnevno se ovde dopremi oko 16 tona sme}a, a lokalno stanovni{tvo tvrdi da ne mo`e nor-
malno da funkcioni{e od smrada, ali i pasa lutalica. „Ovde vi{e ne mo`e da se ̀ ivi, ili da se ovaj prob-
lem sa deponijom re{i ili mi da se selimo, tre}e nema”, rekao je za RINU me{tanin Neboj{a Vasojevi}.
U lokalnoj samoupravi op{tine Sjenica isti~u da je problem deponije Gove|ak dugogodi{nji i da nje-
govo re{enje ne mo`e biti ni brzo mi lako.

POKRENUTI RUDNIK U BERANAMA
Berane - V. d. predsjednika Op{tine Berane Marko Lalevi} pozvao je Vladu Crne Gore,

Ministarstvo kapitalnih investicija, EPCG i TE Pljevlja da hitno podr`e ponovno pokretanje proizvod-
nje u Rudniku uglja u Beranama, isti~u}i da }e na dobitku biti i grad i dr`ava, a {to je najva`nije rad-
nici i njihove porodice.  “Ne postoji br`i, lak{i i ekonomi~niji plan za zapo{ljavanje preko 100 za-
poslenih radnika u proizvodnom sektoru na sjeveru Crne Gore od pokretanja proizvodnje u Rudniku
uglja u Beranama”, rekao je Lalevi} za RTCG. On je pozvao da se usvoji novi paket mjera podr{ke za
sve ugostitelje koji su zbog pandemije pred bankrotom.

U Sjenici pas izujedao i te{ko povredio devoj~icu

Krivi~na prijava protiv vlasnika
Novi Pazar - Novopazarska policija

podnela je krivi~nu prijavu protiv mu-
{karca (35) iz Sjenice ~iji je pas povre-
dio osmogodi{nju devoj~icu, saop{tila
je Policijska uprava. On se sumnji~i da
je u svom dvori{tu u Sjenici, u boksu
koji nije bio adekvatno obezbe|en, dr-
`ao psa rase „ameri~ka akita“, koji je u

utorak napao osmogodi{nju devoj~i-
cu.

Dete je sa te{kim povredama po
glavi i telu hospitalizovano u novopa-
zarskoj Op{toj bolnici. Vlasnik psa se
sumnji~i da je po~inio krivi~no delo
izazivanje op{te opasnosti. 

S. D. 
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